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Környezetvédelmi tanácsnoki beszámoló 2023. 
 

 Ebben az évben is szoros együttműködésben dolgoztam a környezetvédelmi 
munkában részt vállaló önkormányzati munkatársakkal. Ez elsődlegesen az önkormányzat 
illetékeseit, illetve képviselőtársaimat, különösen Sokacz Anikót és Pécsi Diánát, 
másodlagosan a Zuglói ZRt. érintett szakembereit jelenti. 

2023-ban is azon dolgoztam, hogy a környezetvédelmi munka az elméleti alapokat 
figyelembe vevő gyakorlati tevékenységgé váljon. Továbbra is célom volt, hogy a 
környezetvédelmi fejlesztéseknek minél nagyobb mértékű társadalmi ismertsége és emellett 
támogatottsága is legyen.  

 

A 2023-as évben elvégzett tanácsnoki munka: 

Éves munkám során igyekeztem együttműködni, együtt dolgozni az önkormányzat 
illetékes szakembereivel. Amennyire lehetőségem nyílt, bekapcsolódtam minden munkába. 
Ahol nem volt lehetőség feladatot vállalni, ott nyomon követtem a fejleményeket és 
folyamatos beszámolást kértem. 

Nagy sajnálatomra a 2022-es, nagyon sikeres, Hőségriadó programunk 
önkormányzati szinten nem folytatódott. A szakemberekkel együtt kidolgozott eljárásrend és 
a 2022-es jó tapasztalatok, ill. a kezdeményezésem ellenére sem kapott költségvetési 
támogatást. Ennek ellenére, közreműködésemmel, a Zuglói Közbiztonsági non-profit Kft. 
saját költségvetéséből finanszírozta a program egyes elemeit. Így, szűkebb formában, de 
néhány ezer embernek tudtunk közvetlen segítséget nyújtani. 

Frakciónk kezdeményezésére az Önkormányzat a 2023. évben is kiírta a 
társasházaknak és a lakásszövetkezeti épületeknek nyújtható, visszatérítendő kamatmentes 
felújítási támogatási pályázatot, amelyben most is szerepelt olyan tevékenység támogatása, 
amelynek célja a nap- és megújuló energia-termelő rendszer kiépítése.  

Több olyan előterjesztés is volt, amelynek kapcsán elmondtam véleményemet, 
figyelembe véve a környezetvédelmi szempontokat. 

Sokacz Anikó frakciótársammal együtt nyújtottunk be előterjesztést egy új pályázat 
létrehozása érdekében. A pályázati kiírással a civil szervezetek számára biztosítottunk 
lehetőségét a közösséget szolgáló környezet- és természetvédelmi célok megvalósítására, 
ösztönözve az ilyen kezdeményezéseket. A pályázat célja a kerület lakóinak életminőségét 
javító környezetvédelmi intézkedések, beruházások, programok elősegítése volt. A 
pályázatbíráló munkacsoport munkájában is részt vettem. A sok beérkezett pályázat is 
bizonyította a kezdeményezésünk sikerességét, ezért - terveink szerint - a 2024. évben is 
teremtünk ilyen pályázati lehetőséget a civil szervezetek számára. Közreműködtem abban, 
hogy frakciótársam kezdeményezése megvalósulhasson, és Zuglóban is legyen Miyawaki 
erdő, amelynek jótékony hatásait egy-két év múlva már érezhetik a pilot program első 
helyszínének lakói: a frissebb levegőt, a kevesebb szálló port és a több zöldfelületet. 
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Kerületünkben a közlekedés által okozott zaj- és levegőszennyezés mérséklése 
érdekében támogattam Pécsi Diána frakciótársam azon javaslatát, hogy az Ilosvai Selymes 
tér környéke a nyári időszakra autómentessé váljon. A lakossági visszajelzések nagyon 
pozitívak voltak, ezért frakciótársam egyeztetéseket kezdeményezett egy hosszabb távú, 
fokozatos autómentes övezet kialakításáról. Frakciótársam másik kezdeményezését a „Tiszta 
udvar, rendes ház” pályázatot is támogattam, lebonyolítását nyomon követtem. Rendszeres 
beszámolót kértem a pályázat önkormányzati felelősétől, Varga Lászlótól. A programot - 
annak ellenére, hogy minimális reklám- és média támogatást kapott - sikeresnek érzem, 
folytatását 2024-ben is támogatom. 

Tagja vagyok, és már több javaslatot is tettem a szociális étkeztetéssel kapcsolatos 
környezetvédelmi problémák megoldására szervezett munkacsoportnak.  

Zugló kiváló főkertészével, Zombory Pállal a szakmai együttműködésünk ebben az 
évben is sikeresnek mondható, ötleteit és kezdeményezéseit örömmel támogatom a jövőben 
is. 

Baranyai Zsolttal, a Zuglói ZRt. munkatársával 2023-ban is több környezetvédelmi 
kerületbejárást tettünk, amelynek során elemeztük a folyamatban lévő és a tervezett 
környezetvédelmi beruházásokat.  

Továbbra is dolgozom azon, hogy közterületi fakataszteri nyilvántartása terjedjen ki 
az önkormányzat tulajdonában lévő közintézmények (köznevelési-, szociális intézmények) 
területeire is. 

 A Rákos- patak revitalizált szakaszán folyamatosan nyomon követtem az 
állagváltozást. Az észlelt problémákat jelzem a Zuglói ZRt. illetékes munkatársainak. Bízom 
benne, hogy a patak revitalizáció a jövőben is folytatódni fog, én támogatni fogom. 

 Ebben az évben is segítettem és közreműködtem a környezetvédelemmel 
kapcsolatos lakossági megkeresések, problémák megoldásában.  

 Több olyan javaslatot dolgoztam ki, melyek - tájékoztatás szerint - költségvetési 
okokból nem valósultak meg: 

 kerületi lomtalanítási rendszer átalakítása, 
 zöldfelületek minőségi fenntartására költségvetési keretek átcsoportosítása, 
 madárbarát intézkedések (téli etetések, nyári fészkelőodú-kihelyezések) 

támogatása, finanszírozása. 

 

 
 Sógor László 
 környezetvédelmi tanácsnok 


